
Motion till riksdagen 

1989/90: Ub747 
av Lars-Erik Lövden m.fl. (s) 
Produktionsteknikerlinjen m.m. 

I samband med att �taten gjorde särskilda insatser i Malmöregionen med an

ledning av att handelsfartygsproduktionen vid Kockums AB avvecklades 

framhölls utbildningens betydelse för elen tekniska och industriella utveck

lingen. 

I detta regeringens �.k. Kockumspaket och inom ramen för M 90-pro

grammet anslogs 24 miljoner kronor särskilt för tckni�k hög�koleutbildning. 

Medlen har använb för bland annat nysatsning och utbyggnad av Lunds tek

niska hög�kola� enhet i Malmö. 

Produktionstckniker- och industriell tekniklinjen (YTI l) har allt sedan ut

bildningen tanade 1988 finansierats med medel ur KockumspaketeL De�sa 

medel �om har ställts till förfogande för Lunds universitet kommer att vara 

förbrukade 1990-06-30. 

Av budgetpropositionen framgår au medel fortsättningsvi� inte anslils för 

produktionstcknikcr- och industriell teknik-linjen samt au medel inte har 

upptagits för dc kvarvarande 90 elevernas sista utbilclning�k 

agra besked om att det var aktuellt att lägga ned niimncla utbildningslin

jer har pa intet �äu tidigare lämnats. 

Situationen är i �tället den i dag att det finn� tillgång till bland ·annat data

och verk�talbutrustning till ett värde av ca �ex miljoner kronor som är av

sedd för de tekniska utbildningarna. 

Vidare har ägaren till skollokalerna. Kranen AB. investerat inte mindre 

än i �torlek�ordningen �O miljoner kronor för au renovera lokalerna. Denna 

omfattande renovering är nyligen färdigställd. samtidigt som utbildningen 

kan bli aktuell att niggas ned vid halvårsskiftet. Det är staten �om förhyr de 

aktuella lokalerna. 

I anslutning till dc lokaler om LTI I disponerar pä Kockum området pla

nerar man att bygga upp en ny mellaningenjör. utbildning. vilket är en del av 

en för landet generell satsning. Malmö stad kommer att svara för medelstill

delningen och hålla med lokaler fram till den l juli 1993. 

l budgetpropositionen anges att denna ingenjörsutbildning jämte återupp

rättandet av den tidigare fungerande tandläkarhögskolan skall anses utgöra 

tillräcklig kompensation för den utbildning som Malmö på detta sätt �kulle 

förlora. Denna argumentering kan ab�olut inte bedömas som hall bar. da ut

bildningarna pa intet �ätt kan ses �om utbytbara mot varandra. Det rör �ig 

om helt olika yrkeskategorier. Härtill kommer att det pa aktuella tekni�ka Il 



utbildningar finns äldre elever med arbetsskador som vid nedläggning kan 

tvingas att söka sig till utbildningar långt upp i landet. Enligt gjorda bedöm

ningar finns det ett stort behov i Malmöregionen av den vid Kockumsområ

dl:!t bedrivna yrkesutbildningen. Utifrån den för Malmöområdet svåra situa

tion som nedläggningen av Kockums medfört och de omställningsproblem 

som i vissa delar alltjämt föreligger. finns det anledning att låta utbildningen 

kvarstfl. l vart fall borde en avveckling av så här viktig yrkesutbildning förbe

retts pfl ett helt annat sätt än vad som nu får befaras vara fallet. 

Oavsett vad som anges i propositionen får det bedömas som mer än rimligt 

att i vart fall de elever som inlett sin utbildning vid aktuella linjer får fullfölja 

densamma. 

Hemställan 

Med hänvisning till det anförda hemställs 

att riksdagen som �in mening ger regeringen till känna vad i motio

nen anförts om behovet av att låta produktionstekniker-och industri

ell teknik-linjerna kvarstå i befintlig omfattning. 

Stockholm den 25 januari 1990 

Lars-Erik Lövden (s) 

Kurt Ove Johansson (s) Birthe Sörestedt (s) 

Nils T Svensson (s) Ingegerd Ander/und (s) 
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